

Title (en)
Dispensing device for liquids.

Title (de)
Spender für Flüssigkeiten.

Title (fr)
Nouveau dispositif distributeur pour préparations liquides.

Publication
EP 0373016 A1 19900613 (FR)

Application
EP 89403140 A 19891115

Priority
FR 8815886 A 19881205

Abstract (en)

The invention relates to the field of mechanics, and more precisely to the field of packaging. <??>The invention relates, in particular, to a stopper and distribution device formed from three pieces, characterised in that it comprises a container (1) containing a solid or liquid product (2), a flexible intermediate part permanently fixed onto the neck of the container and formed from concentric rings joined together, inside which rings are arranged two leaktight diaphragms (5, 7) interconnected by a perforation means (8) arranged vertically, perpendicular to the plane of the two diaphragms, and an upper part (12) of cylindrical-spherical shape terminating in an elongated nozzle closed at its end. <??>The upper part contains a solvent liquid (14) which is intended to come into contact with the liquid or solid product contained in the container after compression of the flexible intermediate part and perforation of the two diaphragms. <??>The solution or suspension formed is dispensed through the upper nozzle after the end has been cut off and the device turned upside down. <??>The device according to the invention can be used in the pharmaceutical industry for making and dispensing sterile preparations such as ophthalmic auricular and nasal preparations. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention se rapporte au domaine de la mécanique et plus précisément au domaine de l'emballage. L'invention concerne en particulier un dispositif de bouchage et de répartition formé de trois pièces caractérisé en ce qu'il comprend un récipient (1) contenant un produit (2) solide ou liquide, une partie intermédiaire souple assujettie d'une manière permanente sur le goulot du récipient, formée d'anneaux concentriques réunis entre eux et à l'intérieur desquels, on a disposé deux membranes étanches (5, 7) reliées entre elles par un moyen de perforation (8) disposé verticalement, perpendiculairement au plan des deux membranes et une partie (12) supérieure de forme cylindrosphérique terminée par un ajutage allongé fermé à son extrémité. La partie supérieure contient un liquide solvant (14) qui est destiné à venir en contact avec le produit liquide ou solide contenu dans le récipient après compression de la partie intermédiaire souple et perforation des deux membranes. La solution ou suspension réalisée est distribuée par l'ajutage supérieur après section de l'extrémité et retournement du dispositif. Le dispositif selon l'invention est utilisable dans l'industrie pharmaceutique pour la réalisation et la distribution de préparations stériles comme les préparations ophtalmiques auriculaires et nasales.

IPC 1-7
A61J 1/00; B65D 25/08; B65D 81/32

IPC 8 full level
A61J 1/00 (2006.01); A61J 1/20 (2006.01); B65D 81/32 (2006.01)

CPC (source: EP US)
A61J 1/2089 (2013.01 - EP US); B65D 81/3211 (2013.01 - EP US); A61J 1/201 (2015.05 - EP US); A61J 1/2013 (2015.05 - EP US); A61J 1/2027 (2015.05 - EP US); A61J 1/2093 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] WO 8801881 A1 19880324 - LEO AB [SE]
- [A] WO 8404673 A1 19841206 - GUSTAVSSON BENGT [SE]
- [A] US 3548562 A 19701222 - SCHWARTZMAN GILBERT
- [A] US 3842836 A 19741022 - OGLE R

Cited by
FR2937957A1; ES2032359A1; EP2186748A4; US7882859B2; WO2012137091A1; WO2007038773A1; WO2007098801A1; WO2011124946A1; US9975683B2; JP2014513015A; EP2371343B1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0373016 A1 19900613; FR 2639914 A1 19900608; FR 2639914 B1 19910322; US 5071034 A 19911210

DOCDB simple family (application)
EP 89403140 A 19891115; FR 8815886 A 19881205; US 53445990 A 19900606